
 
 
 

 

21. november 2023 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1) Hvornår starter guldminen sin produktion nær Nanortalik? 

1a) Hvor mange år er udvindingen skønnet til at vare? 

1b) Hvor mange medarbejdere forventes guldminen at kunne besætte?  

 

2) Hvor langt er udviklingen af Amitsoq råstof-projektet (grafit) nær Nanortalik? 

2a) Såfremt udvinding af grafit bliver påbegyndt, hvor mange år forventes det på 

nuværende tidspunkt at udvindingen vil vare? 

2b) Hvor mange medarbejdere forventes der at kunne besætte, hvis råstofudvindingen 

starter? 

 

3) Er der beregnet den forventede omsætning for både guldminen samt blyminen ved 

Amitsoq?  

3a) Hvis ja, hvor meget er der skønnet i omsætning? 

 

(Medlem af Inatsisartut Anders Olsen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Der er flere steder nær Nanortalik med potentiale for råstofudvinding. Der er nu efter flere år 

planer for at genåbne guldminen, som er til glæde for befolkningen i Nanortalik. 

Vi er bekendte med det gavn, som guldminen har for befolkningen i og nær Nanortalik, hvorfor det 

kommende økonomiske løft er til glæde hos befolkningen, idet erhvervet supplerer det lokale 

samfund. 

Udover guldminen er blymine-projektet ved Amitsoq nær Nanortalik konstateret for at have størst 

mængde af bly i verden. På baggrund af det, vil det være interessant at vide hvilke informationer 

Naalakkersuisut har hvorvidt minen vil være til gavn som erhverv. 



 
 

 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

Oversat – ved tvivlsspørgsmål er den grønlandske version gældende. 


